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UE vrea sã reducã
ajutoarele de stat
pentru aeroporturi

Comisia Europeanã încearcã sã
reducã ajutoarele de stat acordate
aeroporturilor care deservesc mai
mult de 5 milioane de pasageri pe
an, într-un efort menit sã încurajeze
concurenþa. Autoritatea de regle-
mentare din domeniu, care plãnu-
ieºte, de asemenea, sã reducã sub-
venþiile pentru companiile aeriene
low-cost care lanseazã zboruri sau
rute noi, a declarat cã proiectul nor-
mativ în acest sens ar asigura condi-
þii de concurenþã echitabile pentru
industria de profil, care genereazã
peste 140 de miliarde de euro din
economia UE.

Uniunea Europeanã are mai mult
de 460 de aeroporturi, care deser-
vesc 150 de companii aeriene ºi ofe-
rã locuri de muncã unui numãr de
2,3 milioane de persoane. Criticii
spun cã aceastã industrie primeºte,
în medie, subvenþii anuale de 3 mi-
liarde euro.

Privatizarea OPAP
Grecia este în grafic

Disputele contractuale nu vor
deraia programul de privatizare a
companiei elene de jocuri de no-
roc OPAP, conform afirmaþiilor
oficialilor cumpãrãtorului aceste-
ia, fondul Emma Delta, care a
spulberat astfel temerile cã vânza-
rea a eºuat.

În luna mai, Atena a acceptat sã
vândã 33% din OPAP cãtre fondul
eleno-ceh Emma Delta, pentru 652
milioane de euro.
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Violenþele din Egipt, la cote maxime
l Armata din Egipt a preluat controlul televiziunii
de stat l Expert militar: „În Egipt se pregãteºte o
loviturã de stat militarã” lMohammed Morsi,
arestat la domiciliu

V iolenþele din Egipt au
atins cote maxime, în ulti-
mele zile, existând riscul

ca revolta populaþiei sã degenere-
ze într-o adevãratã revoluþie pentru
rãsturnarea regimului preºedinte-
lui Mohammed Morsi, potrivit
unor experþi în relaþii internaþio-
nale.

Armata din Egipt a preluat, ieri,
controlul televiziunii de stat din cen-
trul capitalei Cairo, militarii fiind
pregãtiþi sã îºi „verse sângele pentru
poporul lor”, relateazã surse din pre-
sa internaþionalã.

ALEXANDRA CRÃCIUN

(continuare în pagina 3)

CONTRAATAC LA HEINZMANN

Pascariu: „Directorul general
al Tarom nu-ºi respectã planul
de management”
lCorpul de Control al lui Fenechiu a fost
trimis sã afle cine are dreptate în conflictul
management-administratori

Directorul general al Tarom,
Christian Heinzmann, nu a
respectat liniile directoare

stabilite de administratorii compa-
niei, a declarat, ieri, Dan Pascariu,
preºedintele Consi-
liului de Adminis-
traþie (CA). Domnul
Heinzmann a înde-
plinit, de la numirea
în funcþie ºi pânã în
prezent, doar 30%
din mãsurile prevã-
zute în planul de ma-
nagement al Tarom, a precizat Dan
Pascariu.

O parte din membrii CA Tarom
(Dan Pascariu, Valentin Macec, Ci-
prian Ladunca ºi Nicolae Demetria-
de) au adus acuzaþii serioase condu-
cerii executive a companiei aeriene,
susþinând cã afirmaþiile lui Christian
Heinzmann cu privire la performan-
þele sale sunt „triumfaliste ºi inexac-
te”. Membrii CA afirmã cã, deºi re-
zultatul financiar contabil al Tarom a
fost îmbunãtãþit cu 60 de milioane de
euro în acest an, acesta se datoreazã
mai degrabã unor mãsuri conjunctu-
rale sau luate de CAînainte de numi-
rea domnului Heinzmann în funcþia
de director general, contribuþia aces-
tuia din urmã fiind limitatã.

Ei au adãugat cã profitul compa-
niei din luna mai nu este relevant
pentru evoluþia financiarã a Tarom.
Din acest motiv, membrii CA au ho-
tãrât sã prezinte rapoartele de activi-

tate la fiecare trei
luni.

Dan Pascariu a
spus cã, la numirea în
funcþia de director
general a lui Chri-
stian Heinzmann,
membrii CA au cerut
îngheþarea angajãri-

lor, raþionalizarea achiziþiilor, rene-
gocierea contractelor în derulare ºi
pregãtirea restructurãrii. Domnia sa
susþine cã directorul executiv al Ta-
rom a permis derularea unor serii de
achiziþii ºi continuarea angajãrilor
fãrã respectarea procedurilor ºi
aprobarea CA: „Domnul Heinzmann
a angajat aproximativ 40 de oameni.
Deºi i s-a cerut sã renegocieze con-
tractele angajaþilor, el a reuºit sã modi-
fice un singur contract. Din motivele
sus-menþionate, Consiliul de Adminis-
traþie i-a solicitat lui Christian Hein-
zmann sã accepte reducerea mandatu-
lui de la patru ani la un an”.

ALEXANDRA OANCÃ

(continuare în pagina 13)

Scrisoare deschisã a SIF Moldova
În calitate de acþionar al Bursei de

Valori Bucureºti S.A. reluãm în mod
consecvent solicitarea adresatã tutu-
ror acþionarilor Bursei
pentru concertarea
eforturilor în vederea
dezvoltãrii BVB ºi pie-
þei de capital româneºti
în ansamblul ei.

În acest context,
considerãm cã neîntru-
nirea cvorumului ne-
cesar adoptãrii decizii-
lor în cadrul AGA
27/28.06.2013 este
consecinþa unor acþiuni ezitante ºi
neconvingãtoare ale Consiliului
Bursei, a lipsei de viziune ºi de ini-
þiativã în structurarea unor propuneri
concrete adresate acþionarilor. Defi-
cienþele de comunicare ale BVB în

relaþia cu ASF ºi celelalte instituþii
ale pieþei de capital, ezitãri în asuma-
rea unui angajament clar ºi determi-

nat al board-ului BVB
au condus, cel puþin în
acest moment, la impo-
sibilitatea înfiinþãrii
Contrapãrþii Centrale
(CCP), cu consecinþe
pe termen lung în evo-
luþia pieþei de capital
din România ºi menþi-
nerea ei în categoria
pieþelor de frontierã.

Apreciem cã inclu-
siv ieºirea unui investitor institu-
þional important din acþionariatul
BVB reprezintã un semnal negativ
privind managementul ºi perfor-
manþa BVB.

(continuare în pagina 5)

SIF Moldova, unul dintre cei mai mari
acþionari ai Bursei de Valori Bucureºti,
cu o deþinere de 5%, a transmis, ieri, o

scrisoare deschisã cãtre acþionarii BVB, Con-
siliul Bursei ºi Lucian Anghel, preºedintele
BVB, în care face apel la concentrarea efortu-

rilor pentru dezvoltarea BVB ºi criticã condu-
cerea Bursei.

Printre altele, SIF2 cere schimbarea formei de
administrare a BVB prin trecerea la sistemul
dualist de administrare.

Consiliul Bursei spune cã urmeazã sã propunã

acþionarilor modificarea formei de administrare
în una dualistã, în rãspunsul la scrisoarea deschi-
sã a SIF2, transmis la solicitarea ziarului
BURSA.

Redãm, mai jos, scrisoarea SIF Moldova, pre-
cum ºi poziþia BVB referitoare la aceasta.

PENTRU CEI 3.650 DE ANGAJAÞI CARE VOR FI
DISPONIBILIZAÞI DIN SEPTEMBRIE

Poºta estimeazã salarii compensatorii
de 60 milioane lei

Poºta Românã estimeazã salarii
compensatorii de 60 de milioa-
ne de euro, pentru cei 3.650 de

angajaþi care vor pleca acasã
începând din luna septembrie, dupã
cum ne-a spus Dan Dumitrescu, pur-
tãtorul de cuvânt al companiei.

Domnia sa ne-a precizat: “Nu pu-
tem vorbi acum de o sumã precisã
pentru salariile compensatorii, dar
avem o estimare de circa 60 de mi-
lioane de lei, bani care vor fi plãtiþi în
urmãtorii trei ani. În perioada care
urmeazã vor fi fãcute analize ºi se va
stabili numãrul exact de salarii com-

pensatorii pentru ficare salariat care
va pleca din companie, acesta de-
pinzând de vechimea în muncã”.

Potrivit domnului Dumitrescu, eta-
pa de stabilire a angajaþilor care vor fi
disponibilizaþi este în derulare. Con-
ducerea Poºtei a stabilit împreunã cu

sindicatele criteriile dupã care vor ple-
ca cei 3.650 de oameni de la Poºtã,
ne-a mai spus Dan Dumitrescu, adã-
ugând: “Angajaþii vor pãrãsi compa-
nia ca urmare a aplicãrii unui set de
criterii stabilite cu sindicatele, printre
care se numãrã performanþa profesio-
nalã, opþiunea individualã, abaterile
disciplinare ºi altele cum ar fi cele ce
vizeazã persoane care au ºi pensie, ºi
salariu sau care sunt ºi angajaþi la
Poºtã ºi sunt ºi patroni de firme”.

EMILIA OLESCU

(continuare în pagina 11)

Radu Vasile s-a stins din viaþã
Fostul premier Radu Vasile s-a stins
din viaþã, ieri, la vârsta de 71 ani.
Radu Vasile, profesor la Academia
de Studii Economice din Bucureºti,
a fost prim-ministru în perioada
1998-1999 ºi senator (1992-1996
ºi 1996-2000, din partea PNÞCD ºi
2000-2004, din partea PD). Perioa-
da de premier rãmâne în memoria
colectivã prin episodul Mineriada,
din ianuarie 1999, dar ºi prin tulbu-
rãrile finalului de mandat, cauzate
de conflictul dintre el ºi preºedintele
în funcþie, Emil Constantinescu.
Ca personalitate, Radu Vasile se
individualizeazã prin echilibru,
integritate ºi orientare cãtre dia-
log. De-a lungul vieþii, a reuºit sã
îmbine omul politic cu scriitorul
ironic ºi detaºat, economistul pa-
sionat ºi dascãlul de excepþie în
cadrul A.S.E. Bucureºti.
În 2004, Radu Vasile decide sã se

retragã din viaþa politicã ºi, implicit,
din cea publicã, dedicându-se marii
sale pasiuni, poezia, pe care o publi-
cã sub pseudonimul Radu Mischiu.
În 2011 se reînscrie în rândurile
PNÞCD, lãsând sorþii menirea de a
rupe irevocabil legãturile dintre el ºi
spaþiul politic românesc.
Radu Vasile va fi condus pe ulti-
mul drum vineri, 5 iunie, atunci
când îi vor putea fi aduse cele din
urmã omagii. (S.ª.)

Val de angajãri la ASF
l Personalul ASF s-ar fi mãrit cu 13%, înainte sã scadã cu 15%
l ASF a fãcut mai multe angajãri, în special în poziþii neacoperite de cãtre
vechile structuri, potrivit reprezentanþilor instituþiei

Autoritatea de Supraveghere
Financiarã a fãcut angajãri
masive, înainte sã aprobe ºi

sã aplice noua organigramã cu care
se laudã, încã de când s-a înfiinþat.

Reprezentanþii ASF au anunþat cã
Autoritatea este în proces de organi-
zare în urma comasãrii fostelor
CNVM, CSSPP, CSA ºi cã intenþia
este ca numãrul ºi cheltuielile de per-
sonal sã fie reduse cu circa 15% (ra-
portat la suma personalului de pânã
la data înfiinþãrii - 29 aprilie 2013).

La solicitarea ziarului BURSA,
ASF a transmis cã restructurarea va
avea loc pânã la finalul anului: “Noua
organigramã a ASF este conturatã
urmând a fi aprobatã de cãtre consi-
liul ASF pânã la sfârºitul lunii iulie.
Implementarea va începe simultan cu
adoptarea ºi estimãm cã procesul de
implementare va fi încheiat pânã la
31 decembrie 2013”.

Deºi noua schemã de personal
este în lucru, Autoritatea a fãcut an-
gajãri ºi, potrivit unor surse din pia-

þã, nu puþine.
În rãspunsul primit de la Direcþia

Comunicare ºi Relaþii cu Mass-Me-
dia, se aratã: “Din 29 aprilie 2013,
ASF a fãcut mai multe angajãri în
special în poziþii neacoperite de cãtre
vechile structuri. Procesul de organi-
zare al ASF este unul continuu, fluxul
de personal fiind în dublu sens: re-
nunþare la personal dar ºi recrutare de
nou personal. ASF va oferi indicii su-
plimentare privind fluxul de personal

în trei paºi: - odatã cu adoptarea orga-
nigramei de funcþionare (în perioada
urmãtoare), - la finalul anului 2013
(dupã o perioadã rezonabilã de func-
þionare conform noii organigrame în
urma cãreia se vor face ºi disponibili-
zãri dar ºi angajãri), la sfârºitul pri-
mului trimestru al anului 2014”.

Deºi am solicitat acest lucru ex-
pres, ASF nu ne-a precizat câte per-
soane au fost angajate, însã, în piaþã,
se vehiculeazã un numãr de aproxi-
mativ 70.

Adicã, pânã sã scadã cu 15% nu-
mãrul de angajaþi ASF, de la 540 la
460, conform comunicatului Autori-
tãþii din 30 mai, rândurile personalu-
lui s-au îngroºat cu aproximativ 13%.

Astfel, ca sã ajungã la 460 de per-
soane, dacã acesta este un deziderat
real ºi nu aruncat, pur ºi simplu, ca sã
dea bine la public, ASF ar trebui sã
concedieze 25% din personal.

ADINA ARDELEANU

(continuare în pagina 11)

SIF MOLDOVA CERE:

Schimbarea conducerii Bursei
ºi dezvoltarea pieþei
l Consiliul Bursei spune cã va propune acþionarilor modificarea formei de administrare a BVB în
una dualistã

Rãspunsul BVB
Ø CB al BVB a propus acþionari-

lor BVB ºi susþine în continuare
obiectivele propuse de SIF Moldo-
va. Aceste obiective au
fost pe agenda adunãri-
lor generale desfãºura-
te pe parcursul acestui
an. În ceea ce priveºte
colaborarea cu institu-
þiile pieþei în vederea
creºterii lichiditãþii
acesteia ºi susþinerii
desfãºurãrii ofertelor
publice prin Bursã, ace-
asta este o activitate
permanentã a Consiliului Bursei ºi a
reprezentanþilor sãi.
Ø În ceea ce priveºte politica de

business, CB nu numai cã a susþinut
înfiinþarea Contrapãrþii Centrale, dar
a ºi alocat resurse semnificative pen-

tru buna fundamentare a acestui pro-
iect. Astfel, întrucât participarea
BVB la înfiinþarea Contrapãrþii Cen-

trale depãºeºte limita de
competenþã legalã a
Consiliului Bursei, a
fost convocatã adunarea
generalã extraordinarã a
acþionarilor pentru a
aproba acest proiect,
propunerea Consiliului
Bursei fiind susþinutã de
o fundamentare temei-
nicã care a prezentat ne-
cesitatea proiectului,

beneficiile acestuia, costurile înfiin-
þãrii Contrapãrþii Centrale, dar ºi pro-
iecþiile privind rentabilitatea investi-
þiilor analizate în contextul compo-
nentei strategice a acestui proiect.

(continuare în pagina 5)

Crizã politicã în Portugalia
l Coaliþia de guvernãmânt de la Lisabona,
aproape de colaps l Costurile de împrumut ale
þãrii cresc puternic

Tulburãrile politice din Por-
tugalia ameninþã sã reaprin-
dã criza datoriilor suverane

din Europa, dupã un an de calm re-
lativ. Coaliþia de guvernãmânt din
þarã - apreciatã de creditorii externi
pentru mãsurile dure de redresare a
finanþelor publice - a fost zguduitã

sãptãmâna aceasta de demisia a doi
miniºtri care au renunþat la portofo-
liile lor din cauzã cã programul de
austeritate nu se mai bucurã de
sprijinul public.

ALINA VASIESCU
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